
Biographical note: Francesco Trebbi 
 
Francesco Trebbi is a professor of economics at the Vancouver School of Economics at the 
University of British Columbia (UBC), which he joined in 2010 after four years as assistant 
professor of economics at the University of Chicago’s Booth School of Business. At UBC, he 
was assistant professor of economics from 2010 to 2011 and associate professor of economics 
from 2011 to 2014. Professor Trebbi has been a co-editor of the Canadian Journal of Economics 
and an editorial advisor for the Journal of Public Economics since 2012 and 2013, respectively. 
 
Professor Trebbi is widely recognized as one of the most productive and innovative young 
economists presently working in Canada. His extensive body of work under the umbrella of 
political economy covers macroeconomics, applied microeconomics, banking, financial 
institutions and regulation. Part of his current research agenda focuses on how political and 
economic factors interact to affect the private sector and public policies toward financial 
stability. Since completing his PhD in 2006, Professor Trebbi has published 16 papers in peer-
reviewed journals, including top economics publications such as the Quarterly Journal of 
Economics, the American Economic Review and Econometrica. According to rankings by 
Research Papers in Economics, he is among the top one per cent of economists worldwide in 
terms of publication impact over the past 10 years. 
 
Professor Trebbi is a Tier 1 Canada Research Chair in Economics, a fellow of the Canadian 
Institute for Advanced Research and a research associate at the National Bureau of Economic 
Research. He is the recipient of numerous other awards and distinctions, including an Insight 
Grant from the Social Sciences and Humanities Research Council (2014–18) and the Bank of 
Canada’s Governor’s Award (2012). In 2014, the Canadian Economics Association awarded him 
the prestigious John Rae Prize for best research published in the past five years. Though he 
frequently presents at conferences, workshops and seminars all over the world, Professor Trebbi 
remains dedicated to his students, actively encouraging the work of younger scholars. 
 
A native of Italy, Professor Trebbi received a Laurea in Economia Politica cum laude from 
Bocconi University in 1999. He holds an MA (2003) and a PhD (2006) in Economics, both from 
Harvard University. 
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Francesco Trebbi est professeur d’économie à l’École d’économie de Vancouver, au sein de 
l’Université de la Colombie-Britannique. Il a joint cet établissement en 2010 après avoir été 
professeur adjoint d’économie à l’École de commerce Booth de l’Université de Chicago pendant 
quatre ans. À l’Université de la Colombie-Britannique, il occupe le poste de professeur adjoint 
d’économie de 2010 à 2011, puis devient professeur agrégé d’économie en 2011 et exerce cette 
charge jusqu’en 2014. Il est également corédacteur de la Revue canadienne d’économique et 
conseiller de rédaction au Journal of Public Economics depuis 2012 et 2013, respectivement. 
 
M. Trebbi est largement reconnu comme l’un des jeunes économistes les plus productifs et 
novateurs à travailler au Canada. Ses nombreux travaux de recherche dans le domaine de 
l’économie politique concernent la macroéconomie, la microéconomie appliquée, le secteur 
bancaire, les institutions financières et la réglementation. L’un des objectifs de son programme 
de recherche actuel est d’étudier les effets de l’interaction des facteurs politiques et économiques 
sur le secteur privé et sur les politiques publiques visant la stabilité financière. Depuis l’obtention 
de son doctorat en 2006, M. Trebbi a publié seize études dans des revues à comité de lecture, 
dont des revues économiques prestigieuses telles que le Quarterly Journal of Economics, 
l’American Economic Review et Econometrica. Selon le classement de Research Papers in 
Economics, il est au nombre d’un petit groupe d’économistes dont les travaux ont eu une très 
grande influence au cours des dix dernières années, tous pays confondus. 
 
M. Trebbi est titulaire d’une chaire de recherche du Canada en économie de niveau 1, membre de 
l’Institut canadien de recherches avancées et chercheur associé  au National Bureau of Economic 
Research. Il a en outre reçu de nombreux prix et distinctions, dont la subvention Savoir du 
Conseil de recherches en sciences humaines (2014-2018) et la Bourse du gouverneur de la 
Banque du Canada (2012). En 2014, l’Association canadienne d’économique lui a décerné le 
prestigieux prix John Rae pour l’excellence des travaux qu’il a publiés au cours des cinq 
dernières années. Souvent convié à intervenir dans des conférences, ateliers et séminaires aux 
quatre coins du monde, M. Trebbi reste néanmoins un professeur dévoué qui encourage 
activement les jeunes chercheurs dans leur travail.  
 
Originaire d’Italie, M. Trebbi a reçu une maîtrise d’économie politique (laurea in economia 
politica) avec mention de l’Université Bocconi en 1999, ainsi qu’une maîtrise (2003) et un 
doctorat (2006) en économie de l’Université Harvard. 
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